
Een kleine biografie van Augustijn Buelens

Augustijn Julien BUELENS werd geboren te Rumst op 27 november 1943. Hij was de derde in 
een gezin van 5 kinderen. Zijn ouders waren Frans Buelens (1) en Maria Filothea De Cock (2). 
Zijn vader was uitzetter, met de kruiwagen, eerst bij steenbakkerij De Beukelaer in Terhagen, 
later bij Verbruggen-Van Montfort in Rumst. Hij sloot zijn actieve loopbaan af als stoker in de 
steenfabrieken van Swenden in Rumst. Zijn moeder diende in de winter bij Joodse families in 
Antwerpen, in de zomer werkte ze ‘op het geleig’, eerst bij Swenden en later bij Gebroeders 
Cuyckens in Rumst.

  Frans Buelens     Filothea De Cock

Wanneer hij zes jaar oud was, in 1949, ging Augustijn naar de gemeentelijke jongensschool aan 
de Doelhaagstraat te Rumst. Daarna, van 1957 tot 1963, volgde hij avondlessen in de Technische 
School van Mechelen voor een opleiding als letterzetter en machinezetter. Tegelijk volgde hij op 
woensdag in de Breydelstraat in Antwerpen en in de Gasstraat in Boom de opleiding voor drukker 
(3). Na 4 jaar behaalde hij zo het getuigschrift voor drukker en het diploma van letterzetter. 

In november 1957 begon Augustijn zijn loopbaan op 
leercontract als drukker-letterzetter in de plaatselijke drukkerij 
Verbruggen. Dit bedrijf was haar tijd vooruit omdat ze naast de 
Typo-afdeling ook al een Offset-afdeling had. Toen sloot hij zich 
aan bij de kadetten van de vakbond ABVV (4). Dat was een 
zeer actieve jongerenbeweging, die veel culturele zoektochten 
organiseerde. De driedaagse reis naar Parijs is één van de 
activiteiten die hem is bijgebleven. Na het behalen van de 
diploma’s letterzetter en drukker volgde dan automatisch de 
aansluiting bij de ‘Centrale van het Boek’ bij het ABVV.

Eind 1962 werd Augustijn onder de wapens geroepen wat het 
einde betekende van zijn avondstudie. 
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Hij werd ingedeeld bij de Gezondheidsdienst in de Leopoldskazerne in Gent. Na de opleiding 
werd hij eerder toevallig overgeplaatst naar Fort IV in Mortsel, waar hij samen met de eerste 
sergeant de dienst uitmaakte, terwijl een burgergeneesheer dagelijks een uurtje op visite kwam. 
Als verpleger moest hij ook mee op schietoefening en zo kwam hij soms in Leopoldsburg terecht. 
Hij was een voorbeeldig soldaat en werd maar één enkele keer door de korpsoverste op het 
rapport gezet omdat hij op zondagavond te laat in de kazerne arriveerde. Officieel kwam hij toen 
‘van de avondmis’ maar in realiteit was hij in café Zonneke het uur uit het oog verloren. 

Tijdens zijn legerdienst leerde hij een Limburgs meisje kennen en ondanks de grote afstand 
bleven ze elkaar opzoeken. Augustijn trouwde op 28 november 1964 met Rina Janssen (5) voor 
burgemeester Broeckx te Beek. Zij sloten het trouwregister van deze gemeente af omdat Beek 
daarna vrijwillig fusioneerde 
met Bree op 1 januari 1965.

Het echtpaar Buelens – 
Janssen woonde eerst aan de 
Kapelstraat 69 in Terhagen, 
om nadien te verhuizen naar 
een steenbakkershuisje in 
de “Averechtse Root” aan 
de Steenberghoekstraat. Die 
woning werd gehuurd van 
steenbakker Achiel Swenden 
en ‘op bevel’ van moeder 
Philothea voorzien van nieuwe 
rolluiken en van riolering. 

Militair zakboekje, Augustijn tussen  Lea Kennes, (onderhoudsdienst 
uit Terhagen) en eerste sergeant René De Bruyn 
(uit Deurne)

Huisje aan de Steenberghoekstraat nr. 113 
(het huisje met de rode brievenbus)
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In 1968 kochten ze een huis aan de Hollebeekstraat in 
Rumst dat ze renoveerden. Daar bleven ze wonen tot mei 
2019 om dan te verhuizen naar een nieuw appartement 
in de Molenbergstraat. Samen hebben ze 2 dochters, Ilse 
en Kristien. 

Zij zijn de grootouders van 3 kleinkinderen, nl. Yannick, 
Jasper en Cara.

Gezinswoning Buelens-Janssen
aan de Hollebeekstraat nr 31

Augustijn en Rina in Kasteel Tivoli in Mechelen (foto uit 2017)
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Augustijn Buelens besefte op tijd dat de zonen van 
Arnold Verbruggen de drukkerij later niet zouden 
voortzetten. Daarom stapte hij in 1966 over naar de 
Algemene Centrale van het ABVV in Brussel waar 
men een drukker zocht om de kleine huisdrukkerij uit 
te breiden tot een professionele drukkerij. Doordat 
hij in Rumst zowel in de Typo- als Offset-afdeling 
werkte was er een basis om dit ook aan te kunnen. 
Hij werkte daar als bediende tot zijn pensioen in 
1999.

Augustijn Buelens in het verenigingsleven

Augustijn Buelens was altijd al actief in verenigingen. 
Zo werd hij in 1965 lid van de socialistische 
harmonie Volharding. Van 1978 tot 1983 was hij 
daar ondervoorzitter.  Van 1978 tot 1985 was hij 
voorzitter van CSC, de Centrale voor Socialistisch 
Cultuurbeleid, afdeling Rumst (6). Maar zijn passie 
was zeker film en foto. Hij besprak met Walter Rens 
(7) de mogelijkheid om een filmclub op te richten.

Samen met Flor Moons en Raymond Van der Donck beslisten zij in 1966 om de Cineclub Rumst 
te stichten.  

Dat gebeurde in de Negresco, het moderne café van Cinema Roxy Palace aan de Statiestraat. 
Om tot een sterkere vereniging te komen werden ook fotografen toegelaten en na een tweetal 
jaren herinnerde enkel de naam nog aan de originele filmambities.

Het eerste bestuur van Cinéclub Rumst: 
(v.l.n.r.) boven, Flor Moons, Stijn Buelens en Raymond Van der Donck, 
en onder, Walter Rens en Jan Van der Rauwelaert

Drukkerij Verbruggen aan de Molenstraat
(naast het station van de tram)
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Bij de sluiting van ‘de Negresco’ 
in 1971 waren er bloemen voor 
Charline Swinnen (links op de foto), 
echtgenote van café-uitbater Prosper 
Vercammen en voor Lisette (rechts op 
de foto), echtgenote van zaaluitbater 
Arthur Vercammen

Het eerste bestuur was samengesteld 
als volgt: Walter Rens, voorzitter, Jan 
Van der Rauwelaert, ondervoorzitter, 
Stijn Buelens, secretaris, Flor Moons, 
penningmeester en Raymond Van 
der Donck, bestuurslid. 

Na het ontslag van Walter Rens werd 
Stijn in 1968 de nieuwe voorzitter. 
Stijn legt er de nadruk op dat de 

Cinéclub een apolitieke vereniging is, met leden van alle strekkingen maar die allemaal fan zijn 
van de kunst van het fotograferen. Vanaf het begin in 1966 werd jaarlijks een fotosalon ingericht, 
inmiddels dus ruim meer dan 50 keer.

Ontvangst in Home Van der Taelen: burgemeester Francis Van den Eede overhandigt de 
traditionele tinnen schotel aan voorzitter Stijn Buelens

In 1991 werd de Cinéclub, naar aanleiding van haar 25-jarig bestaan, door het gemeentebestuur 
ontvangen in Home Van der Taelen. Burgemeester Francis Van den Eede overhandigde 
aan voorzitter Stijn Buelens een aandenken. Cultuurschepen Frans De Herdt hield de 
gelegenheidstoespraak. Bestuurslid Leon Van der Wildt en medestichter Raymond Van der Donck 
staan mee op de gelegenheidsfoto.
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Door  het organiseren 
van nationale dia-
wedstrijden kreeg de 
club vlug bekendheid 
in gans België. In 1986 
organiseerde de club 
een Internationaal 
Fotosalon waarvoor 
2.000 foto’s uit meer 
dan 20 landen werden 
ingezonden.

Vijf jaar later, in 1991, 
vierde de club haar 
25-jarig bestaan met 
een Internationaal 
Diasalon.

In het provinciaal verbond, de Antwerpse Verbroedering van Fotokringen, werd Buelens opgemerkt 
nadat hij de tentoonstelling van de jaarlijkse Brabowedstrijd van achter de Antwerpse stadsmuren 
haalde en naar Rumst bracht om ze in te richten in de kleine feestzaal Onder de Toren. Het werd 
een succes en sindsdien gaat deze tentoonstelling jaarlijks door in een andere gemeente. 

Vanaf 1978 werd hij daar in het bestuur opgenomen, eerst als wedstrijdcommissaris, dan als 
ondervoorzitter en uiteindelijk als voorzitter. Die functie heeft hij een tiental jaren uitgeoefend, 
maar in totaal was hij wel meer dan 30 jaar lid van het provinciaal bestuur. Daarbuiten was hij ook 
nog een aantal jaren bestuurslid van de Vlaamse Federatie en van de Belgische Federatie van 
Film- en Fotokringen. In 2009 ontving de AVF uit handen van Gouverneur Cathy Berx de eretitel.

Sindsdien spreekt men 
van de Koninklijke 
Antwerpse Verbroedering
van Fotokringen. 

Stijn Buelens ontvangt in 2016 
uit handen van gouverneur 
Cathy Berx het diploma met 
de koninklijke eretitel voor de 
Antwerpse Verbroedering van 
Fotokringen.

Stijn Buelens werd in 2018 gevierd voor 50 jaar voorzitterschap
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Ook buiten zijn eigen club kon men het werk van Stijn Buelens appreciëren. Zo won hij al in 1988 
de gemeentelijke cultuurprijs. Verder won hij in 2012 de fotografiewedstrijd van de gemeente 
Rumst met beelden van het Keibrekerspad. Tenslotte werd hij ook laureaat van de wedstrijd 
‘waarom woon je graag in de Rupelstreek’ van de Politiezone Rupel in 2016. Daardoor werden 
zijn foto’s opgenomen in de politiekrant, verdeeld in de Rupelstreek op 28.500 exemplaren. 

In 2016 kreeg de hij als voorzitter van de vereniging uit handen van gouverneur Cathy Berx de 
titel van Koninklijke Maatschappij Cineclub Rumst. Deze eretitel werd uitgereikt naar aanleiding 
van het 50-jarig bestaan van de club. En in 2018 werd Stijn Buelens, samen met zijn echtgenote, 
gevierd omwille van zijn 50-jarig voorzitterschap. Hoewel hij in 2021 zijn mandaat wou beëindigen 
was dat door de coronapandemie niet mogelijk. Ook in 2022 kon om dezelfde reden het afscheid 
niet doorgaan maar besliste het bestuur om de niet meer verkiesbare collega’s hun mandaat te 
laten beëindigen zodat het nieuwe bestuur het roer kon overnemen.

Augustijn Buelens in de politiek
In 1970 vroegen burgemeester Frans Fonteyn en partijsecretaris Paul Broothaers aan 
Augustijn Buelens om bestuurslid te worden en voor de BSP (8) deel te nemen aan de 
gemeenteraadsverkiezingen van 1970. Hij werd laatst op de lijst gezet. Maar in 1970 had die 
plaats nog geen lijstduwersallure zoals na de fusie. Hij behaalde 31 (22+9) voorkeurstemmen. Er 
kon toen nog gepanacheerd (9) worden. Daarmee was hij niet verkozen.

Het vroegere gemeentehuis op de Markt te Rumst 

7



Het college van burgemeester en schepenen in 1975 zetelt in het gemeentehuis van Rumst. Onder 
een portret van Petrus van der Taelen (links), het gemeentewapen van Rumst en het portret van Frans 
Fonteyn (rechts) zetelen ( v.l.n.r.) Frans Lambrechts, gemeentesecretaris Julien Maes, burgemeester Paul 
Broothaers, Désiré Van de Vondel en Gilbert De Smedt.

Frans Fonteyn feliciteert zijn opvolger burgemeester Paul Broothaers (rechts) in 1974
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De BSP haalde wel 7 van de 13 zetels in de raad en kon dus een homogeen college vormen. 
Frans Fonteyn (met als bijnaam ‘Brure’) bleef burgemeester tot hij in 1974 ontslag nam. Hij zetelde 
dan al 35 jaar in het college van burgemeester en schepenen. Toen werd hij als burgemeester 
opgevolgd door schepen Paul Broothaers. Voordien, in oktober 1973, nam Arthur Rotthiers 
ontslag om gezondheidsredenen. In 1974 bestond het college dan, buiten de burgemeester, 
uit Frans Lambrechts, eerste schepen en bevoegd voor burgerlijke stand en 2 nieuwkomers, 
Désiré Van de Vondel, schepen voor openbare werken en sociale zaken, en Gilbert De Smedt, 
schepen voor financiën en leefmilieu. In het werkjaar 1972-1973 werd Augustijn Buelens gekozen 
tot ondervoorzitter van de partij. Hij behaalde bij die verkiezing 1 stem meer dan de uittredende 
ondervoorzitter, eerste schepen Lambrechts. Van 1973 tot 1976 was Buelens voorzitter van de 
Jongsocialisten. Na het ontslag van Frans Fonteyn werd hij ook interim-voorzitter van de partij. 
Maar in 1976 wenste Paul Broothaers, ‘om familiale redenen’, niet meer op de lijst te staan. 
Daardoor had de afdeling Rumst geen sterke figuren meer en ook geen organisatie met ervaring. 
Zo moest dan de fusieverkiezing van 1976 voorbereid worden. 

Het nieuwe BSP-bestuur bestond uit 1 afgevaardigde per 50 leden. De oude besturen in elke 
deelgemeente bleven bestaan als propagandakringen. Er werd afgesproken dat er 23 kandidaten 
aan de ledenpoll (10) werden voorgelegd en dat op de uitslag één correctie toegepast zou worden: 
na de verkozen kopman zouden de eerste kandidaten uit de twee andere deelgemeenten op de 
plaatsen 2 en 3 van de BSP-lijst staan. Isidore Egelmeers, uittredend burgemeester van Terhagen, 
werd gepolld tot lijsttrekker. Daarop volgden Augustijn Buelens, voorzitter van de propagandakring 
Rumst en Walter Van Opstal, voorzitter van de propagandakring Reet. 

Bij de gemeenteraadsverkiezingen van 10 oktober 1976 werden deze drie kandidaten in 
de gemeenteraad verkozen. Uit Terhagen werden verder nog 4 kandidaten verkozen: twee 
uittredende schepenen Isidoor Rijpens en Jos Wauters en twee uittredende raadsleden Willy 
Avondts en Jos Broothaers. Uit deelgemeente Rumst werden verder gekozen: Francy Van Der 
Wildt en uittredend schepen Gilbert De Smedt. Augustijn Buelens bekwam 99 stemmen. Maar, 
zegt hij, in de 20e eeuw was het individuele resultaat bij de socialisten eigenlijk onbelangrijk, 
het resultaat van de lijst stond voorop. De BSP haalde bij deze verkiezingen dus 9 zetels maar 
belandde wel in de oppositie. De meerderheid werd gevormd door de CVP met 11 zetels en de lijst 
Volksbelangen met 3 zetels. Al in 1977 nam Willy Avondts ontslag om opgevolgd te worden door 
zijn dorpsgenoot Willy De Herdt. Francy Van der Wildt weigerde eerst om ontslag te nemen maar 
deed dat uiteindelijk in 1980 toch en kreeg als opvolgster Jeanne Serrien-Hellemans, uittredend 
mandataris uit Reet.

Augustijn Buelens in (1977-1988) en uit (1989-2000) de gemeenteraad

In de gemeenteraad zetelde Augustijn Buelens op de oppositiebanken naast lijsttrekker Isidore 
Egelmeers.

Hij vond toen dat zijn fractieleider het partijstandpunt meestal goed kon verwoorden, al was 
hij in 10 % van de dossiers al eens een andere mening toegedaan of voorstander van andere 
bewoordingen. Egelmeers eiste ook, ‘om contrair te zijn’, dat secretaris Maes elke gemeenteraad 
opnieuw het volledige verslag van de vorige vergadering voorlas. Na enkele gemeenteraden 
wisten attente raadsleden hoelang de secretaris nodig had om een bladzijde te lezen en met een 
eenvoudige vermenigvuldiging ook hoelang de secretaris nodig zou hebben tot het einde van 
de tekst. Daarop gingen verschillende leden van de raad, waaronder Buelens, buiten om aan de 
overkant van de straat in café Belle Vue een glas te drinken (en voor de meesten ook om een 
sigaretje te roken). Egelmeers ergerde zich daaraan en zei dat ook met zoveel woorden.
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Begin 1977, op 1 januari 1977, verkoos de gemeenteraad van Rumst een eerste schepencollege. 
In deze eerste legislatuur werd de gemeente Rumst geconfronteerd met een zware economische 
recessie, hoge werkloosheidscijfers en, zoals vele andere gemeenten, met ernstige financiële 
problemen. Maar raadslid Buelens herinnert zich vooral de zware milieuproblemen op en rond de 
stortplaats O.T.L. De toegang tot die stortplaats lag aan de Hollebeekstraat op minder dan 100m 
van de woningen. Als inwoner van die Hollebeekstraat was hij vanzelfsprekend een belangrijk 
aanspreekpunt voor zijn buren. O.T.L verkreeg op zijn vergunningsaanvraag een gunstig advies 
van het Schepencollege van Rumst op 22 januari 1974. Spoedig daarna kwamen er klachten 
over stank, rook en lawaai. Die klachten namen over de jaren al maar toe. Buelens zocht een 
antwoord op de vragen van de eerste klagers. Hij herinnert zich dat hij inzicht wou krijgen in 
dit dossier. In het oud gemeentehuis van Rumst, waar het gemeentelijk archief van Rumst nog 
berustte, legde gemeenteambtenaar Jos Van Onckelen (11) hem dat dossier voor. Burgemeester 
Frans Bruynseels kwam daar kort daarop toe, zag Augustijn en gaf hem zijn visie op de feiten.

Gemeenteraad (1986) onder de leiding van de nieuwe burgemeester Francis Van Den Eede. 
Augustijn Buelens staat 4e van links. Egelmeers zit (tweede van links) tussen het college van 
burgemeester en schepenen en zijn kompaan Willy De Herdt (uiterst links)

Op 23 april 1980 besliste het college van burgemeester en schepenen om een ontwerper aan te 
stellen voor het opmaken van een BPA tot wijziging van het gewestplan voor het Hof Tibur, een 
kasteeldomein aan de Tiburstraat. De SP reageerde heftig tegen deze beslissing. Het college was 
eerst voor en daarna tegen een verkaveling van dit gebied. De aanvrager kreeg van de Rechtbank 
te Antwerpen een schadevergoeding van 218.350 frank voor gemaakte kosten. Alle socialistische 
raadsleden, inclusief Augustijn Buelens, en raadslid Astère Devrieze (Volksbelangen) vroegen 
daarop bij verzoekschrift van 31 augustus 1984 aan de Bestendige Deputatie van Antwerpen 
toelating om namens de gemeente een procedure te mogen aanspannen tegen de 6 individuele 
leden van het schepencollege om te bekomen dat de burgemeester en de 5 schepenen persoonlijk 
dit bedrag dienden terug te storten aan de gemeente. De deputatie stelde bij besluit van 14 februari 
1985 vast dat het college ten onrechte de aanstelling van een ontwerper niet had voorgelegd aan 
de gemeenteraad maar ook dat de SP-raadsleden en Devrieze de wettelijke voorwaarden om 
tegen het college in rechte te treden niet hadden nageleefd. In de sport heet dat een puntenloos 
gelijkspel, in de geschiedenis een Pyrrhus – overwinning (13).
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Bij de verkiezingen van 1982 werden dezelfde kopmannen uitgespeeld. De SP (12) behaalde 8 
zetels, een verlies van 1 zetel. Augustijn Buelens behaalde nu 170 stemmen. Nieuw in de SP-
fractie waren Freddy Franckaert en Hendrik Van Gyseghem, beiden uit Reet. Isidore Egelmeers 
bleef fractieleider in de oppositie want de CVP vormde nu een meerderheid met de onafhankelijke 
Gaby Verschelden die wel verkozen was op de lijst Volksbelangen. 

In deze tweede periode van 6 jaar bleven de milieuproblemen veel aandacht opeisen. Daarom 
ook voerde de BSP op 1 Mei 1983 in de Hollebeekstraat een grote actie tegen O.T.L. In januari 
1983 sloot burgemeester Frans Bruynseels (CVP) een eerste keer deze stortplaats. Maar na 
gerechtelijke procedures ging die weer open. De definitieve sluiting kwam er pas nadat minister 
Jan Lenssens in 1985 een stortmoratorium voor de Rupelstreek had in gevoerd. 

De toestand van Rumst-bad kwam in 1984 ter sprake op de gemeenteraad. Het college stelde bij 
monde van schepen voor openbare werken Frans De Herdt voor om een ontwerper aan te stellen 
om een voorstel uit te werken voor een omnisportterrein in open lucht. Dagblad Het Volk titelde 
op 8-9 september 1984: ’Voormalig Rumst ‘zwemdok’ wordt omnisportterrein’. De krant stelde dat 
de restauratie van de zweminrichting in haar geheel, of zelfs gedeeltelijk financieel niet haalbaar 
was. De krant citeert dan zo: “Buelens vond de toestand van ‘het zwemdok’ reeds jaren een 
schande, maar meende dat voor de aanleg van een omnisportterrein gronden in de omgeving 
beter geschikt zijn. …Zo kunnen ze (de putten van de voormalige zwemdok, n.v.d.r.) volgens de 
SP omgevormd worden tot visputten.” En dus kwam er een recreatieterrein én een visput… 

In 1986 werd Eric Verrept (14), vanuit het niets, lid van de propagandakring Rumst. Hij was jong 
en ambitieus, historicus en lector aan de VUB (15).

Eerst forceerde hij een beslissing waarbij de vergaderingen van het partijbestuur van de SP in 
de toekomst plaats vonden op dinsdag. Uiteraard wist iedereen dat ook de Cineclub Rumst op 
dinsdag vergaderde. Omdat hij de vergaderingen van de Cineclub moest voorzitten kon Augustijn 
regelmatig de vergaderingen van het partijbestuur niet bijwonen. Na een jaar vroeg en verkreeg 
Verrept dat Augustijn Buelens wegens veelvuldige afwezigheid geschorst werd. Daardoor kon hij 
zelf een belangrijke rol spelen in de propagandakring Rumst. Egelmeers en Verrept werkten toen 
nog nauw samen. Het Nieuwsblad schreef daarover op 20 april 1988 het volgende: “Enigszins 
verrassend daarbij is de afwezigheid van Stijn Buelens. Het blijkt dat het gemeenteraadslid tot 
maart 1989 geschorst is door het SP-bestuur. … . Volgens Buelens is dat … niet de echte reden 
voor zijn schorsing. Buelens is lid van de SP sinds 1965, werd bestuurslid in 1969 en zit in de 
gemeenteraad sinds 1977. … Ik heb tegen de schorsing beroep aangetekend.” Maar wanneer 
een andere krant hem vroeg waarom hij geen kandidaat meer was zei Buelens: “Let op, binnen 
de 2 jaar zal Verrept tegen de broek van Egelmeers pissen.” Zo lang heeft dat niet geduurd ….. 
Inmiddels was Augustijn Buelens nog wel lid van de socialistische partij, maar in … Boom ! 

Toen er in 1988 een lijst diende te worden samengesteld voor de gemeenteraadsverkiezingen 
kon Augustijn geen kandidaat zijn wegens geschorst, en werd Eric Verrept eerste kandidaat voor 
Rumst, na lijsttrekker Isidore Egelmeers. De SP leed opnieuw een nederlaag en behield nog 7 
zetels. Nieuw in de gemeenteraad waren, naast Verrept ook An Van Der Taelen en François Van 
der Wildt, beiden uit de deelgemeente Rumst. De lijsttrekkers Egelmeers, Devrieze en Schroeven, 
samen goed voor 12 zetels op 23, poogden een meerderheid te vormen maar dat mislukte ‘omdat 
Agalev van gedacht veranderde’.

De CVP, die nog altijd 11 zetels telde in de gemeenteraad, vormde daarop een meerderheid 
met nieuwkomer Joos Schroeven die meteen schepen van openbare werken, leefmilieu en 
ontwikkelingssamenwerking werd. In 1989-1990 werd er bij de SP eerst intern en daarna ook in 
de gemeenteraad en de pers een machtsstrijd uitgevochten tussen Egelmeers en Verrept. Het 
Nieuwsblad titelde op 29 september 1990: “Hard SP-incident in gemeenteraad Rumst”. 
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En verder: “De ruzie binnen de Rumstse SP bereikte tijdens de jongste gemeenteraad een 
hoogtepunt toen Verrept, woordvoerder van de SP uit de deelgemeente Rumst, openlijk in de 
clinch ging met senator Egelmeers, woordvoerder van de SP uit de deelgemeente Terhagen. 
Tenslotte kwam op 24 januari 1991 Het Nieuwsblad met een finaal bericht: “ Rumstse socialisten 
definitief gesplitst.” 

Kort daarop, in 1992, brak ook de coalitie CVP-Agalev en zocht de CVP een nieuwe partner. 
Die werd na onderhandelingen gevonden in SP-Rumst. Egelmeers besliste daarop om met een 
eigen lijst SD op te komen. En toen Verrept bij de lijstvorming niet de verhoopte eerste plaats 
kreeg stapte hij uit het bestuur en verliet de gemeente Rumst. Het Nieuwblad van 25 januari 1994 
schrijft dat Eric Verrept in een brief aan de plaatselijke SP-voorzitter François Van der Wildt laat 
weten dat hij ontslag neemt uit het centraal bestuur van SP-Rumst, uit het centraal bestuur van 
de SP-kern Rumst en uit de CSC-Rumst. Hij wil ook niet langer bestuurder zijn van cv Volkshuis.” 
De krant citeert Verrept nog als volgt: “Uit de diskussies rond de lijstvorming voor de 
gemeenteraadsverkiezingen is gebleken dat mijn persoon de samenwerking tussen de drie SP-
kernen in de weg staat. Daarom zet ik een stap terug om de eenheid te verzekeren in de partij 
en haar sterke vooruitgang niet in de weg te staan.” Augustijn Buelens trekt conclusies: “De 
socialisten bleven met de gebroken potten achter. De partij lag letterlijk in duigen.” 

Leon Verlinden (16) en Luc Carsauw (17) raapten in 1994, na het vertrek van brokkenpiloot 
Egelmeers, de scherven bij mekaar. Zij namen het initiatief om een nieuwe SP-lijst voor gans de 
gemeente samen te stellen. Francy Van Der Wildt werd lijsttrekker. Bij de gemeenteraadsverkiezingen 
van 1994 behaalde de SP nog slechts 5 verkozenen. Naast lijsttrekker Van der Wildt waren dat 
Isidoor Rypens, die altijd lid van de SP gebleven was, Freddy Franckaert, die als enige uit de 
groep Egelmeers de weg terug naar de SP vond, en verder Marleen De Boeck uit Rumst en 
Luc Carsauw uit Terhagen. Augustijn Buelens, die kandidaat was op de 8e plaats behaalde 106 
stemmen maar werd niet gekozen. 

Na uitvoerige onderhandelingen vormde de CVP en de SP een nieuwe bestuursmeerderheid die 
daarop 18 jaar lang de gemeente Rumst bestuurde. Na 18 jaar in de oppositie vond de SP in de 
persoon van Francy Van Der Wildt weer een plaats in het schepencollege. Luc Carsauw werd kort 
nadien voorzitter van het OCMW.

Uit die periode herinnert Augustijn zich nog dat hij zwaar tilde aan de onvolkomenheden van het 
subsidiereglement voor de culturele verenigingen. Sommige verenigingen, die hun prestaties 
een andere naam gaven of ietwat overdreven voorstelden kregen meer punten dan bijvoorbeeld 
de Cinéclub die elf maandbladen per jaar uitgaf en veel meer culturele activiteiten organiseerde. 
Ook de subsidie voor gezelligheidsverenigingen, vb de 29-ers (18), kon niet op zijn instemming 
rekenen. Maar de schepen voor cultuur wou niet ingrijpen. In feite formuleert hij vandaag nog 
dezelfde kritiek.

Eric Verrept Isidore Egelmeers
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Augustijn Buelens opnieuw in de gemeenteraad (2002-2006)

Na 12 jaar in de gemeenteraad van Rumst te hebben gezeteld (1977-1988) was Augustijn in de 
volgende 12 jaar opnieuw een ambteloos burger. Maar bij de gemeenteraadsverkiezingen van 
2000 was hij opnieuw kandidaat voor de SP. Hij behaalde 140 stemmen. De SP kon nog slechts 
4 zetels bemachtigen, voor Francy Van der Wildt, Luc Carsauw, Chris Ceuppens en Karl Van 
Aken (19). De coalitie CVP-SP werd wel verdergezet. Luc Carsauw werd weer voorzitter van het 
OCMW en werd in de gemeenteraad in 2001 opgevolgd door Christine Jacobs. In 2002 nam Karl 
Van Aken ontslag uit de raad. Zelf zegt Karl daar vandaag over: ”Ik ben geen geduldig mens. Bij 
mij moet het vooruit gaan, ik wil resultaten zien. Alles duurde te lang en dat was voor mij zeer 
demotiverend”. Daardoor kwam Augustijn Buelens, een beetje tot zijn eigen verrassing, opnieuw 
in de gemeenteraad waar hij zetelde tot 2006.

Uit deze periode van 4 jaar is Augustijn een anekdote bijgebleven. Bij het begin van de legislatuur 
maakte het gemeentebestuur werk van de informatisering. Ook alle raadsleden kregen een PC 
en een opleiding om die te gebruiken. Daarvoor werd er wel een vergoeding aangerekend op de 
maandelijkse wedde of zitpenning. Toen hij in 2002 als opvolger in de gemeenteraad kwam was 
er voor hem niet onmiddellijk een PC beschikbaar. Burgemeester Edgar Thys stond zijn laptop 
af en cultuurambtenaar Greet Sas kwam dat toestel thuis bij hem afleveren. Buelens stelde dan 
vast dat de burgemeester vergeten was om zijn e-mails te wissen. Maar, zegt hij met klem, ik heb 
daarvan geen gebruik gemaakt. Als fanatiek liefhebber van een Apple-toestel wou hij trouwens 
geen PC gebruiken. Dat toestel heeft wel goed gediend om de resultaten van de kaartprijskampen 
van de socialistische gepensioneerden te notuleren.

Augustijn Buelens herinnert zich ook nog de geschiedenis van Hof van Crequi, een project van 
het OCMW van Rumst. Dat CVP-voorstel viel slecht bij senator Egelmeers die tot 1994 zijn fractie 
consequent opdroeg om op elk onderdeel van dit dossier (aankoop van grond, aanduiding van 
een architect, bouwplannen, lening etc.) tegen te stemmen. Ook Agalev stemde meestal tegen 
zodat de finale beslissing er maar kwam dank zij de steun van André Gielis, toen OCMW-raadslid. 
In 1991 schreef Egelmeers daarover in SP-Kontakt:” De gemeente gaat zich borg stellen voor 
een lening van 120 miljoen Fr. voor het bouwen van serviceflats en een dienstencentrum. Zij 
geven zich geen rekenschap van het financieel avontuur waarvoor de belastingbetalers dan 
zullen moeten opdraaien. Zij beschikken over geen gegevens over de werkelijke vraag naar 
zulk initiatief. … Zij hadden geen meerderheid in hun meerderheid. … Ongelooflijk maar waar, 
de uitslag luidde … CVP met Verrept, Van der Wildt en Van der Taelen … voor het geven van de 
waarborg. De lakeien van de CVP hebben zelfs geen schaamte meer …” 

Buelens keek dan ook raar op als SPOTS, het bus-aan-bus blad van de socialistische partij, 
in november 2005 schreef: 
”Mede onder impuls van sp.a (20) 
kwamen er in onze gemeente 50 
serviceflats” en “Ondertussen 
kijken de Rumstse socialisten 
uit naar gelijkaardige initiatieven 
in Rumst en Reet.” Voorzitter 
Carsauw (sp.a) slaagde er wel in 
om bijkomende gronden voor Hof 
van Crequi aan te kopen maar de 
17 bijkomende flats konden pas in 
2009 in gebruik genomen worden 
toen Ilse Moons (CD&V) voorzitter 
van het OCMW was.
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Augustijn Buelens en het Volkshuis 

Frans Van Linden (21), de eerste voorman van de socialisten in Rumst, was in 1899 medestichter 
van de coöperatieve De Toekomst, die als doel had om voor de  beweging een eigen lokaal te 
bezitten. Hij kon daarbij rekenen op de steun van de Antwerpse coöperatie De Werker.

Vanaf 1904 werd hier een Volkshuis met een zaaltje uitgebouwd (het huis met vlaggenmast, 
centraal op de foto). Later werd in aan aanpalende woning (rechts van het Volkshuis) een kleine 
winkel met bakkersoven gevestigd. Coöperaieve maatschappijen uit Luik eerst en Antwerpen 

nadien waren eigenaar 
van de gronden aan de 
Molenstraat. 

Op 12 december 1934 
werd, voor een termijn van 
30 jaar, de Samenwerkende 
Maatschappij Volkshuis 
te Rumst gesticht. De 
stichtende leden waren 
Petrus Van der Taelen en 
een aantal socialistische 
militanten uit Boom. Vanaf 
dan is deze maatschappij 
eigenares van het 
patrimonium. Maar toen 
in 1962 Van der Taelen 
overleed verloren de 
overige beheerders de 

vervaldatum (1964) uit het oog. Zij lieten na 
om de verlenging van de bestaansduur van 
de maatschappij te vragen waardoor men 
in het juridisch vacuüm van een vereffening 
terecht kwam. In de praktijk werd er wel 
onversaagd verder gewerkt onder leiding van 
voorzitter Frans Fonteyn en zaakvoerder Arthur 
Rottiers. Zo werden er in de periode na 1950 
verbouwingswerken uitgevoerd, waardoor het 
Volkshuis er al wat florrisanter uitzag. En naast 
het Volkshuis was er een echte winkel met 
‘koloniale waren’ (23).

Na de verkiezingen van 1976 ondernam het 
bestuur van de SP-propagandakring Rumst 
stappen om de oude, in vereffening gestelde 
maatschappij Volkshuis, opnieuw op te richten. 
Op 24 september 1977 werd voor notaris B. 
Cols te Antwerpen de nieuwe Samenwerkende 
Maatschappij Volkshuis gesticht, die meteen 
ook eigenaar werd van het volledige onroerend 
patrimonium.

14

Het eerste volkshuis aan de Molenstraat te Rumst (foto na 1904)



Augustijn Buelens werd dan, van 24 september 1977 tot april 1988, voorzitter van de CV Volkshuis. 
Hij zocht sterke figuren uit de socialistische beweging aan om mee te werken, in de eerste plaats de 
belangrijkste gebruikersgroepen van het Volkshuis zoals de Socialistische Harmonie Volharding 
en de Socialistische Vrouwengroep. De voorzitters daarvan toonden geen belangstelling en dus 
deed Augustijn Buelens een beroep op Leon Verlinden en Paul Calluy uit Terhagen om in de raad 
van beheer te zetelen. In 1980 verhuisde de Coop naar de Veerstraat, tegenover café De Linde. 
Daardoor kon het Volkshuis niet alleen vernieuwd maar ook vergroot worden.

Lachende gezichten bij de officiële opening van het vernieuwde Volkshuis aan de 
Molenbergstraat in 1981. 
(v.l.n.r.) Jos Van Onckelen, voorzitter Augustijn Buelens, provincieraadslid Oscar Rillaerts 
(24) en partijvoorzitter Karel Van Miert (25)

In 1985 was er een zware brand in de frituur die voor het Volkshuis op de gemeentelijke parking 
stond. Daardoor leed ook het Volkshuis zware schade. De verzekering P&V keerde op basis 
van de onderschreven polis een schadevergoeding uit die echter onvoldoende was om het pas 
verbouwde Volkshuis te herstellen. De Algemene Centrale ABVV was bereid om een bijkomende 
inbreng te doen waardoor de nodige herstellingen konden gebeuren…

Op de jaarvergadering van 1988 deden enkele privéaandeelhouders, op vraag van Eric Verrept, 
moeilijk. Verrept wilde van de C.V. een VZW maken. Deze mensen wilden Augustijn Buelens weg 
uit het beheer van het Volkshuis. Maar ze hadden daarvoor geen meerderheid, want Augustijn 
had als voorzitter de steun van grote aandeelhouders zoals de AC en van de Socialistische 
Mutualiteit. Maar uit onvrede met deze gang van zaken nam hij op het einde van de vergadering 
wel ontslag als voorzitter en bestuurder. Die dag heeft hij met Walter Van Opstal een weddingschap 
afgesloten, voor een bak bier, dat er bij de verkiezingen van 1988 geen ledenpoll zou worden 
gehouden. De geschiedenis gaf Buelens gelijk …. 
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Volkshuis aan de Molenbergstraat (foto na 1982). Men ziet op de foto links de feestzaal, rechts 
café Volkshuis (waarin de vroegere winkel geïncorporeerd werd). ) Rechts daarvan waren toen 
de gebouwen van de Socialistische Mutualiteit 

Augustijn Buelens had, ook om sentimentele redenen, liefst een nieuwbouw gerealiseerd gezien 
op de plek van het aloude Volkshuis. Uiteindelijk besliste de raad van bestuur om puur financiële 
redenen om dat niet te doen. Het gebouwencomplex werd verkocht en de woning met magazijn 
aan de overkant van de Molenbergstraat werd aangekocht. Dit magazijn werd daarop omgebouwd 
tot de Zaal Steenberg.
Later, in 2018, werd beslist om ook dit nieuwe Volkshuis, samen met feestzaal Steenberg, te 
verkopen aan het immobiliënbedrijf van Aster Devrieze. Het vroegere café werd even een pasta-
restaurant, de feestzaal is enkele dagen per week open als café, maar in februari 2022 opende 
er een bistro en zal men daar een pintje kunnen gaan drinken. 
Voor alle socialisten in de gemeente is ‘the 
place to be’ nu nog enkel het Volkshuis in 
Terhagen.

Volledigheidshalve dient nog vermeld 
te worden dat Augustijn Buelens, na zijn 
ervaringen met het Volkshuis in Rumst 
nog bestuurder is geweest in andere 
volkshuizen. Op vraag van Leon Verlinden 
werd hij beheerder van het Volkshuis van 
Terhagen, van 1998 tot 2016. En op vraag 
van Patrick Marnef werd hij bestuurder in 
volkshuis Germinal in Boom, van 1990 tot 
2000. Leerrijke ervaringen… 

De nieuwe feestzaal Steenberg, geopend op zaterdag 
16 september 2000. Vooraan de vroegere woning van de 
familie Van Inghelgem, daarna, tot 2021, café Volkshuis.
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Augustijn Buelens, kandidaat voor de provincieraad van Antwerpen

Augustijn Buelens was, in de traditie van Petrus Van Der Taelen, meermaals kandidaat voor 
de provincieraadsverkiezingen. Hij stond, na de ledenpoll, elke keer weer op de 4e (maar quasi 
onverkiesbare) plaats. Hij nam deel aan 5 verkiezingen voor de Antwerpse provincieraad, met 
name in 1978, 1979, 1981, 1985 en 1987.

Augustijn Buelens en het gemeentelijk museum Rupelklei  

Bij het bestuursakkoord tussen CVP & SP, opgesteld in 1994, was er een vertrouwelijk protocol 
waarin gestipuleerd werd dat senator Egelmeers niet langer voorzitter kon blijven van het museum 
Rupelklei. De gemeenteraad stemde in het begin van de nieuwe bestuursperiode een nieuw 
reglement voor Rupelklei. Op grond daarvan moest minstens de helft van de leden van de raad 
van bestuur gemeenteraadslid zijn. Het college van burgemeester en schepenen belaste jurist 
en schepen Eddy Huyghe met de opdracht om de beslissingen van de gemeenteraad in de 
raad van bestuur van het museum door te voeren. Op de eerstvolgende algemene vergadering 
werden de gekozen gemeenteraadsleden, uit de meerderheid en uit de oppositie, geïnstalleerd 
als lid van de algemene vergadering en als bestuurder. Isidore Egelmeers bleef afwezig zodat 
deze vergadering rimpelloos verliep. Frans De Herdt werd voorzitter. Ook Augustijn Buelens had 
zijn kandidatuur voor de raad van bestuur gesteld. Zijn kandidatuur werd eenparig goedgekeurd. 
Nadien werd hij in de raad van bestuur aangesteld als penningmeester. Hij is dat 16 jaar gebleven 
tot in 2013. Het dagelijks bestuur bestond toen verder uit medevoorzitter Gust De Decker en 
secretaris Willy Avondts.

De taak van penningmeester bleek meer in te houden dan de boekhouding. Er werden per jaar 
4 tentoonstellingen van lokale kunstenaars georganiseerd. Bij elke vernissage hoorde toen een 
kleine openingsreceptie en het was de taak van de penningmeester om de nodige wijn aan te 
kopen en mee te brengen. Augustijn zegt daarover: “Gedurende al die jaren heb ik wel enkele 
honderden flessen witte en rode wijn naar het museum gebracht. In die periode zorgden we op 
regelmatige basis voor de aankoop van nieuwe beelden voor het museum.” Augustijn maakte het 
nodige beeldmateriaal voor de kunstenaars die de beelden realiseerden. Zo maakte Karel van 
Ranst vb. op basis van zijn film en foto’s, gemaakt in de stoeterij van brouwerij Palm, het beeld 
van de voerman met paard. Voorzitter De Herdt slaagde er telkens in om een sponsor te vinden 
om deze aankopen mogelijk te maken. 

In dezelfde periode kreeg Rupelklei het aanbod van de familie De Loenen 
om de collectie fossielen van Petrus De Loenen in het museum op te nemen. 
Na intense onderhandelingen werd een overeenkomst bereikt. Maar in het 
museum was er geen plaats zodat aan de gemeente gevraagd werd om 
een bijkomend lokaal. De fossielenzaal werd door het gemeentepersoneel 
gerealiseerd en volledig uitgerust met de nodige temperatuurregeling. 
Rupelklei zorgde voor tentoonstellingskasten en een praalwand. Daarin 
wordt o.m. één der oudste menselijke schedels van Vlaanderen en 
een enorme schedel van een wolharige neushoorn tentoon gesteld. De 
wetenschappelijke ondersteuning werd aangeleverd door Professor Noël 
Van den Bergh van de KUL.

Augustijn heeft ook nog plezierige herinneringen aan de samenwerking 
met brouwerij Moortgat in Breendonk. De brouwerij haalde de Duvelroute 
voor fietsers uit de vergetelheid. Dank zij de goede contacten van voorzitter 
Frans De Herdt werd Museum Rupelklei één van de twee controleposten. 
Ondanks minder mooi weer werd deze fietstocht over de jaren een succes 
tot tevredenheid van zowel brouwerij Moortgat als museum Rupelklei. 

Augustijn als inslager, 
beeld gemaakt door 
Karel Van Ranst
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Omdat Frans de Herdt sukkelde met zijn gezondheid kreeg Augustijn de opdracht om 
deze samenwerking in de volgende jaren op te volgen. Dat was 4 jaar lang een aangename 
samenwerking, als gevolg waarvan Augustijn tot de dag van vandaag wel een Duvel kan smaken. 
Tenslotte merkt Augustijn Buelens op dat Rupelklei hem ook nauw aan het hart omdat zijn 
moeder een aantal jaren ‘op een handgelaag’ (een niet gemechaniseerde steenbakkerij) gewerkt 
had. Soms moest er in die jaren ook op zondag doorgewerkt worden, zelfs met de hulp van de 
kinderen. Het werk op een handgelaag had, zegt Augustijn, voor mij dus geen geheimen. Dat 
kwam natuurlijk goed van pas bij het gidsen van groepen schoolkinderen in het museum. In 
januari 2013 werd “40 jaar museum Rupelklei” gevierd. Dit werd lang op voorhand aangekondigd. 
Maar het gemeentebestuur organiseerde op dezelfde avond de jaarlijkse Nieuwjaarsreceptie. 
Voor Augustijn Buelens kon een dergelijk gebrek aan respect voor de vrijwilligers van Rupelklei 
niet door de beugel. Hij nam dan ook ontslag als bestuurder in de raad van bestuur en als gids in 
Rupelklei.

Augustijn Buelens, een lang afscheid van de politiek 

Bij de gemeenteraadsverkiezingen van 2006 was Augustijn Buelens weer kandidaat. De sp.a 
vormde nu een kartel met Groen. Hij stond op de 7e plaats en haalde 140 stemmen. Hij werd 
daarmee niet gekozen maar bleef wel op de achtergrond actief, o.m. als huisfotograaf van de partij.

De nieuwe gemeenteraad in januari 2007, met Francy Van der Wildt en Eddy Huyghe, die het 
ambt van burgemeester deelden en rechts vooraan Jeannine Van Cauwenbergh in haar laatste 
jaar als schepen, maar zonder Augustijn Buelens (niet verkozen in 2006)

In 2007 vroeg de BVBA Soraf uit de Hollebeekstraat een nieuwe milieuvergunning aan. In juli 
2007 organiseerde het gemeentebestuur een hoorzitting, zoals voorzien in het bestuursakkoord 
van CD&V en SP. Er waren een honderdtal aanwezigen in Home Van der Taelen. Jef Wijckmans 
schreef daarover in de Gazet van Antwerpen: “Een nieuwe milieuvergunningsaanvraag van de 
firma Soraf bvba zorgt voor ergernis bij de buren in de Hollebeekstraat in Rumst. Soraf is in 
de volksmond beter bekend als het transport- en afvalverwerkingsbedrijf Luc Janssens. Reeds 
eerder protesteerden de omwonenden tegen lawaai-, milieu- en stofhinder.  …. 

‘Hier worden eigenlijk geen nieuwe zaken gevraagd, maar een regularisatie van bestaande 
wantoestanden’ stelde buurtbewoner Augustijn Buelens. …”
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Kandidaat op plaats 21  De senioren op de sp.a-GROEN-lijst, rechts Augustijn Buelens

In 2012 was Augustijn Buelens voor het laatst kandidaat bij de gemeenteraadsverkiezingen. Hij 
stond dan op de 21e plaats op de kartellijst sp.a-Groen. 

Maar in 2018 supporterde hij nog vanaf de zijlijn voor zijn vrouw Rina, die toen op de lijst sp.a-
GROEN kandideerde.

Sommige gemeenteraadsleden beoordeelden Augustijn Buelens, wellicht op basis van gebrekkige 
informatie, als een hevige syndicalist, iemand die gestuurd werd door de vakbond ABVV en die 
nogal slaafs de instructies van fractieleider Egelmeers opvolgde. Enkele personeelsleden van de 
gemeente vonden Buelens een moeilijk iemand die nogal veel klachten had. 

Maar CVP-fractieleider Marc Verschueren, die destijds zelf werkte bij drukkerij Vita in Reet, zegt 
met overtuiging: “Ik heb met Augustijn Buelens kennis gemaakt vanop de publieksbanken van 
de gemeenteraad. En ik leerde hem nadien beter kennen in vergaderingen, onder meer van 
Rupelklei. Ik vond hem een kalme en correcte man, eerlijk en oprecht in zijn uitspraken. Hij 
zei geen domme dingen maar wel altijd mits akkoord van zijn kopman”. Leo Vermeulen, ooit 
actief bij “de andere vakbond”,  formuleert het zo: “Stijn is een overtuigd socialist, maar ook een 
raisonnabele mens, open voor andere meningen. Ik ken hem als een eerlijk man die bemiddelde 
bij conflicten. 

Uiteraard laat Francy Van der Wildt zich over haar decennialange medestander lovend uit: 
“Augustijn is een jeugdvriend… Overal kwamen we elkaar tegen: in de kindervakantiekolonie, in 
de partij, in de politiek, in het verenigingsleven … Ik ken hem als een doorzetter, met veel inzet 
… meer dan 50 jaar succesvol voorzitter van Cinéclub Rumst. Hij is consequent in zijn handelen 
en denken, iemand waarop je kan rekenen. Als syndicalist wilde hij vooral een meer linkse koers 
volgen. … Maar voor alles is Stijn een man met veel humor en creativiteit, aangenaam gezelschap.”

Auteurs: Eddy Huyghe en Magda Nagels

19



VOETNOTEN
1. Frans Buelens, Boom, 3 februari 1913 – Rumst, 6 oktober 1994
2. Maria Filothea De Cock, Terhagen, 18 mei 1920 – Rumst, 10 februari 1998
3. CMO, het Centrum voor Middenstandsopleiding te Boom, toen onder de leiding van 

gewestelijk directeur Kamiel Sas 
4. Het Algemeen Belgisch Vakverbond (ABVV) is een socialistische vakbond die deel uitmaakt 

van de Socialistische Gemeenschappelijke Actie 
5. Rina Janssen, geboren te Beek op 6 juni 1944
6. Centrale voor socialistische cultuurbeleid (CSC) kwam tot stand in 1968 uit de eenmaking 

van de Centrale voor Arbeidersopvoeding en de Centrale voor Socialistische Cultuurwerken. 
In oktober 2002 werd de organisatie omgedoopt tot Curieus.

7. Walter Rens (16 april 1944)
8. BSP, Belgische Socialistische Partij, ontstaan in 1940 uit de BWP, Belgische Werklieden 

Partij
9. Panacheren is de mogelijkheid om bij (gemeenteraads-) verkiezingen één stem te 

verdelen over meerdere kandidaten op verschillende lijsten. Het werd in België na de 
gemeenteraadsverkiezingen van 1970 afgeschaft.

10. Een ledenpoll is de verkiezing of minstens de rangschikking in nuttige volgorde van 
de kandidaten georganiseerd door een politieke partij voor haar leden, met het oog op 
deelname aan de verkiezingen voor de gemeenteraad, de provincieraad of het parlement

11. Jos Van Onckelen (‘Jos van de Fokke’) (19xx – 19xx ), werkte het grootste deel  van zijn 
leven op het gemeentehuis, eerst nog in het gemeentehuis aan de Markt te Rumst (tot 1977) 
en daarna in het gemeentehuis aan het Koningin Astridplein.

12. De BSP veranderde na de splitsing in 1978 haar naam in SP (en PS voor de Franstalige 
partij)

13. Pyrrhus I (318 v.C. -  Argos, 272 v.C.), koning van Epiros (Noord Griekenland)  had, zoals 
zijn neef Alexander de Grote, grote ambities. Hij ging op expeditie tegen de Romeinen, tegen 
wie hij de Slag bij Heraclea (280 v.C.) en de Slag bij Asculum (279 v.C.) won. Hij zei over 
deze laatste veldslag zelf: “Als we nog één zo’n slag tegen de Romeinen winnen, is het met 
ons gedaan!” 

14. Eric Verrept (Reet, 27 juli 1958) werd later leidend ambtenaar van de VGC, MIVB-voorzitter, 
hoofd van de sociale dienst van de Erasmushogeschool en voorzitter van de Brusselse 
Welzijnsraad 

15. De Vrije Universiteit Brussel  (VUB) is een vrijzinnige en Nederlandstalige universiteit in 
Brussel. 

16. Leon Verlinden (Rumst, 3 mei 1936) is de zoon van de vroegere burgemeester Nicolas 
Verlinden van Terhagen

17. Luc Carsauw ((Reet, 15 juni 1956) was penningmeester van het Nationaal Verbond van de 
Socialistische Mutualiteiten en later ook censor bij de Nationale Bank van België

18. 29-ers, gezelligheidsvereniging van leden die allen geboren zijn in 1929
19. Karl Van Aken (Terhagen, 26 november 1953 )
20. Sp-a, naam van de socialistische partij van 2001 tot 2021
21. Frans Van Linden, Rumst, 7 augustus 1864 – Rumst, 28 december 1920
22. Volkshuis: de geschiedenis van het Volkshuis te Rumst intrigeert, o.m. door de rol van een 

Luikse coöperatieve en van Boomse aandeelhouders; die geschiedenis verdient het om 
onderzocht en uitgeschreven te worden.
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23. Koloniale waren zijn goederen die uit de voormalige koloniën afkomstig waren of daar 
werden verbouwd. Het ging meest om voedingsmiddelen zoals koffie, thee, cacao, tabak, 
rietsuiker, specerijen, aardappelen en palmolie; soms ook textiel of lederwaren.

24. Oscar Rillaerts (Niel, 6 november 1923 – Rumst, 25 mei 2011), burgemeester van Schelle, 
secretaris van de Antwerpse provincieraad, Commandeur in de Kroonorde. 

25. Karel Van Miert (Oud-Turnhout, 17 januari 1942 - Beersel, 22 juni 2009) was een   
sociaaldemocratisch Vlaams politicus, voorzitter van de SP en later Europees commissaris.
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